
Protokół Nr VI/07 
z Sesji Rady Miejskiej w śychlinie 

z dnia 7 marca 2007 r.  
 
Sesja trwała od godz. 13.00 do godz. 19.15. 
 
Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 15, zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 
 
• Grzegorz Ambroziak  - Burmistrz Gminy śychlin, 
• Zbigniew Gałązka  - Zastępca Burmistrza Gminy, 
• Emilia Rajewska  - Skarbnik Gminy śychlin, 
• Krzysztof Anyszka  - Kierownik Ref. BPI, 
• Marianna Sobierańska  - Zastępca Kierownika Ref. OP, 
• Halina Wiśniewska  - Kierownik Ref. KOS, 
• Waldemar Kardasz  - Radca prawny, 
• Zofia Pietrzak    - Inspektor Ref. RGO, 
• Dyrektorzy szkół i przedszkoli z terenu gminy śychlin, 
• sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli z terenu gminy zgodnie z załączoną 

listą obecności, 
• mieszkańcy gminy śychlin. 
  

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Zofia Pilarska.  
 

Otwierając obrady powitała radnych, Burmistrza – Pana Grzegorza 
Ambroziaka, Zastępcę Burmistrza – Pana Zbigniewa Gałązkę, kierowników jednostek 
organizacyjnych gminy, kierowników Referatów Urzędu oraz wszystkie osoby 
przybyłe na obrady Sesji. 
 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność do 
podejmowania uchwał. 
 
Do proponowanego porządku obrad zgłoszono następującą propozycję: 
 
1. Andrzej Szymański – złoŜył wniosek formalny o stałą zmianę w porządku obrad, 

aby zaraz po punkcie „2. Zapytania i wolne wnioski” wprowadzić punkt 
„Odpowiedzi na zapytania”, który zawsze znajduje się pod koniec Sesji. 
Uzasadnił tym, Ŝe grono osób uczestniczących w Sesjach, przychodzi na nie w 
konkretnym celu i w przypadku takiego programu - jaki mamy – te tematy nudzą. 
Wnioskuje do Pani Przewodniczącej i do Rady o podjęcie takiej decyzji, aby po 
punkcie 2 wprowadzić istniejący punkt 6 jako punkt 3. 
Taka zmiana porządku obrad dotyczyłaby wszystkich Sesji i Sesji w dniu 
dzisiejszym równieŜ. 
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Józef Kowalski – nie ma nic przeciwko takiemu wnioskowi, chciałby wiedzieć, czy 
będzie to technicznie moŜliwe, aby zaraz po zapytaniach, były odpowiedzi. 
 
Burmistrz – Grzegorz Ambroziak – w większości przypadków udziela odpowiedzi 
na bieŜąco, zaraz po zadanym zapytaniu. Tylko w sytuacjach, kiedy nie jest w stanie 
od razu odpowiedzieć na dane zapytanie, gdyŜ nie ma wiedzy na ten temat, 
odpowiedzi nie udziela. 

 
Waldemar Kardasz – radca prawny – zgodnie z obowiązującym Regulaminem 
Rady Miejskiej w śychlinie stanowiącym załącznik do Statutu, wskazuje się w § 17, 
Ŝe odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski w miarę moŜliwości w zaleŜności od 
charakteru spraw będących przedmiotem zapytań i wolnych wniosków, odpowiedzi 
mogą być udzielane bezpośrednio po dokonanych zgłoszeniach, czyli bez potrzeby 
dokonywania zmiany kolejności, a na pozostałe – zgodnie z przyjętym porządkiem 
obrad Sesji.  
Zgodnie z tymi zapisami – odpowiedzi mogą być i winny być udzielane zaraz po 
zapytaniach, a dopiero w przypadku niemoŜności z jakichś względów, charakteru tych 
pytań, zagadnień – zgodnie z przyjętym porządkiem obrad. 
 
Andrzej Szymański – jeśli przychodzą mieszkańcy i zadają pytania, to chcą równieŜ 
szybkiej odpowiedzi. Po co dany mieszkaniec ma siedzieć 2, czy 3 godziny i czekać za 
odpowiedzią? „A przecieŜ z doświadczenia wiemy, Ŝe nieraz to był kabaret na Sesjach 
i ludzi na pewno to denerwowało”. Na coś skomplikowanego, to na pewno od razu 
Panowie nie odpowiedzą, a rzeczy które wymagają precyzji, to trzeba udzielić 
odpowiedzi na piśmie. 
 
Bogdan Głuszcz – „Pan się wyraził, Ŝe na Sesji miał miejsce kabaret, ja sobie nie 
przypominam, ja byłem Przewodniczącym Rady i tu nie byłem szefem kabaretu.” 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania wniosku formalnego 
zgłoszonego przez Radnego Andrzeja Szymańskiego dotyczącego umieszczenia w 
porządku obrad dzisiejszej Sesji po punkcie „2. Zapytania i wolne wnioski” punktu 
„Odpowiedzi na zapytania”. 
 
Za wnioskiem formalnym radnego Andrzeja Szymańskiego, aby w porządku obrad 
dzisiejszej Sesji po punkcie „2. Zapytania i wolne wnioski” umieścić punkt 
„Odpowiedzi na zapytania” głosowało - 4 radnych, 
„przeciw”     - 6 radnych, 
„wstrzymało się”    - 5 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe Rada powyŜszego wniosku nie przyjęła. 
 
Andrzej Szymański – wniosek jego nie dotyczył tylko dzisiejszej Sesji, ale takŜe 
wszystkich następnych.  
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2. Krzysztof Graska – wniósł wniosek formalny o wycofanie z porządku obrad w 
punkcie „4. Podjęcie uchwał:” podpunktu  
„c) zmiany Uchwały Nr XLV/248/06 Rady Miejskiej w śychlinie z dnia 21 lutego 
2006 r. w sprawie przystąpienia Gminy śychlin do Stowarzyszenia Rozwoju Gmin 
„CENTRUM” i przyjęcia Statutu.” 
Uzasadnił to tym, Ŝe na Komisji nie było pełnej informacji, ze strony Urzędu 
udzielono informacji, Ŝe gmina śychlin nie będzie miała Ŝadnych środków z tego 
Stowarzyszenia, a Pan Głuszcz, który był na tych obradach, powiedział, Ŝe są 
środki do podziału i gmina śychlin moŜe uzyskać takie środki. 
Dlatego teŜ prosiłby o wycofanie tego projektu uchwały z porządku obrad. 

 
Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza – reprezentantem Gminy śychlin do 
Stowarzyszenia z ramienia Rady jest jeden członek wspierający, będący pracownikiem 
Urzędu. Do dnia dzisiejszego gmina śychlin nie uzyskała Ŝadnych środków i nie 
mogła uzyskać z tego względu, Ŝe Stowarzyszenie dopiero się zawiązywało. 
Nie był na posiedzeniu Stowarzyszenia, dlatego nie miał informacji, jakie środki 
przedzielone zostaną poszczególnym gminom będącym członkami Stowarzyszenia. 
UwaŜa, Ŝe celowym byłoby, aby gmina uczestniczyła i była członkiem tego 
Stowarzyszenia, tym bardziej, Ŝe po ostatnich Komisjach byłem u Pana Prezesa 
Zarządu Stowarzyszenia i uzyskał informacje, jakie są plany rozwoju i jakie są 
moŜliwości finansowe dla poszczególnych gmin. Na dzień dzisiejszy jest opracowana 
Strategia Rozwoju Obszarów Wiejskich, gmina moŜe skorzystać ze wsparcia 
polegającego na opracowaniach koncepcyjnych i dokumentacyjnych, moŜna równieŜ 
starać się o środki miękkie takie, jak np. zakup sprzętu dla świetlic wiejskich, 
organizacja szkoleń, typowo związanych z obszarem wiejskim. Proponowałby, aby nie 
odchodzić z tego Stowarzyszenia.  
 
Bogdan Głuszcz – nastąpiło tu pomylenie pojęć – projekt uchwały, który mamy 
podjąć dotyczy zmiany na stanowisku członka wspierającego, którym do tej pory jest 
Pan Krzysztof Sęczkowski, a proponowany jest Pan Waldemar Bartochowski. 
JuŜ jesteśmy w Stowarzyszeniu, jedynie co, to moŜemy z niego wystąpić. Natomiast 
dziś mamy się zastanowić, czy chcemy zmienić członka wspierającego, czy teŜ nie. 
Nie mamy uchwały o wystąpieniu ze Stowarzyszenia. 
Poinformował ponadto, Ŝe wraz z Panią Przewodniczącą są członkami zwyczajnymi 
tego Stowarzyszenia z prawem głosu. Jest w tym Stowarzyszeniu członkiem Komisji 
Rewizyjnej. 
 
Krzysztof Graska – wnosił o zdjęcie tego projektu uchwały, gdyŜ zastanawialiśmy 
się nad wystąpieniem ze Stowarzyszenia. Jak otrzymalibyśmy informację na piśmie, 
czy nasza gmina pozyska środki poprzez Stowarzyszenie, wówczas przez te 3 
tygodnie, czy teŜ miesiąc, Pan Sęczkowski by reprezentował naszą gminę.  
 
Waldemar Kardasz – proponowałby pozostawienie tego punktu w porządku obrad, 
jeśli nawet Rada chciałaby, Ŝeby wystąpić ze Stowarzyszenia, to musi być osoba do 
reprezentacji naszej gminy. W tym zakresie musi być osoba, która mogłaby złoŜyć 
oświadczenie o wystąpieniu gminy ze Stowarzyszenia. 
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Bogdan Głuszcz – na dzień, kiedy odbywały się Komisje miał niewiele informacji, 
natomiast obecnie kontaktował się ze Stowarzyszeniem i uzyskał informację, Ŝe 
materiały, z jakimi radni chcieliby się zapoznać zostały wysłane do naszej gminy 16 
lutego br. 
 
Grzegorz Ambroziak – prosiłby o pozostawienie tej uchwały w porządku obrad, z 
uwagi na konieczność współpracy ze Stowarzyszeniem. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania wniosku formalnego 
zgłoszonego przez Radnego Krzysztofa Graskę dotyczącego wycofania z porządku 
obrad Sesji w punkcie „4. Podjęcie uchwał:” podpunktu  
„c) zmiany Uchwały Nr XLV/248/06 Rady Miejskiej w śychlinie z dnia 21 lutego 

2006 r. w sprawie przystąpienia Gminy śychlin do Stowarzyszenia Rozwoju Gmin 
„CENTRUM” i przyjęcia Statutu.” 

 
Za wnioskiem formalnym Radnego Krzysztofa Graski, aby w porządku obrad Sesji w 
punkcie „4. Podjęcie uchwał:” wycofać podpunkt c) o brzmieniu: 
„c) zmiany Uchwały Nr XLV/248/06 Rady Miejskiej w śychlinie z dnia 21 lutego 

2006 r. w sprawie przystąpienia Gminy śychlin do Stowarzyszenia Rozwoju Gmin 
„CENTRUM” i przyjęcia Statutu.” 

głosowało  - 5 radnych, 
„przeciw”  - 7 radnych, 
„wstrzymało się” - 2 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe Rada nie przyjęła powyŜszego wniosku              
i przystąpiła do przegłosowania porządku obrad. 
 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało - 10 radnych, 
„przeciw”      -   0 radnych, 
„wstrzymało się”     -   5 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad w następującym 
brzmieniu: 
 
1. Otwarcie Sesji i przyjęcie porządku obrad.  
2. Zapytania i wolne wnioski. 
3. Uchwalenie budŜetu gminy na 2007 r. 
4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na 2007 r.”, 

b) „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii”, 
c) zmieniająca Uchwałę Nr XLV/248/06 Rady Miejskiej w śychlinie z dnia 21 

lutego 2006 r. w sprawie przystąpienia Gminy śychlin do Stowarzyszenia 
Rozwoju Gmin „CENTRUM” i przyjęcia Statutu, 
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d) zmieniająca Uchwałę Nr 114/XXIII/2000 Rady Gminy i Miasta śychlin z dnia 
24 lutego 2000 r. w sprawie opłat za przewozy gminnym transportem 
zbiorowym na terenie Gminy i Miasta śychlin. 

5. Informacja z pracy Burmistrza Gminy śychlin za okres od 2 grudnia 2006 r. do 20 
lutego 2007 r. 

6. Odpowiedzi na zapytania.  
7. Sprawy róŜne. 
8. Przyjęcie Protokołu Nr V/07 z dnia 31 stycznia 2007 r.  
9. Zakończenie obrad. 
 
 
Do p-tu. 2. Zapytania i wolne wnioski.  
 
Józef Kowalski  - prosi o uzupełnienie brakujących łańcuchów i słupków na rogu Plac 
29 Listopada i ul. Łukasińskiego. Mieszkańcy nie dochodzą do przejścia dla pieszych, 
które jest trochę dalej, tylko chodzą na skróty, co grozi wypadkami.  
Mieszkańcy ul. Kilińskiego, Zdrojowej i ościennych ulic napisali do Burmistrza 
petycję, nie wierząc mu, Ŝe zgłosił na Sesji sprawę „boŜnicy”. Zapytał, jak wygląda ta 
sprawa? 
Budynek po wielobranŜówce – jeśli jest właściciel, to niech coś zrobi i zagospodaruje 
ten teren, albo niech uporządkuje swoją posesję, jest to prawie w centrum miasta.  
Co dalej będzie z Klubem Sportowym „SPARTA” Dobrzelin? Z tego, co wie, to część 
strojów jest w róŜnych miejscach, p. DomŜał jest w szpitalu, nie ma kto się tym 
klubem zająć. Zapytał, czy będzie jakieś połączenie wszystkich klubów? 
 
Jacek Laska – zapytał w imieniu własnym i mieszkańców ul. 1 i 3 Maja odnośnie 
inwestycji kanalizacji sanitarnej – kiedy dokładnie rozpocznie się dalszy etap 
inwestycji kanalizacji na ul. 1 i 3 Maja? 
 
Danuta Szymańska - Sołtys sołectwa Buszków – zapytała, czy będzie dalszy remont 
świetlicy wiejskiej w Buszkowie? 
 
p. Berent – zapytał, czy odpowiedzi na zapytania nie mogły by być po środku 
porządku obrad? Wówczas mieszkańcy mogliby się zapoznać chociaŜby z częścią 
problemów, jakimi zajmuje się Rada. Popiera Pana Szymańskiego, Ŝe odpowiedzi 
mogą być w 3 punkcie, albo trochę dalej. 
 
Robert Stasiak – ze względu na to, Ŝe w dniu dzisiejszym będziemy uchwalać 
Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Gminny Program przeciwdziałania Narkomani – zapytał, czy jest w Urzędzie 
powołany koordynator do spraw współpracy z organizacjami pozarządowymi, a jeśli 
nie ma, to czy ktoś ma powierzony taki zakres w swoich obowiązkach? Chciałby 
poznać wszystkie Stowarzyszenia, przynajmniej nazwy stowarzyszeń, które 
funkcjonują na terenie naszej gminy i prosi Zarząd Gminy o zorganizowanie spotkania 
z przedstawicielami tych stowarzyszeń, Ŝeby radni mogli poznać potrzeby i problemy 
tych stowarzyszeń, zorientować się, co dane organizacje mogą dla gminy zrobić. 
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Bogdan Głuszcz – zwrócił się z zapytaniem do Wiceprzewodniczącego Rady - 
przytoczył cytat znajdujący się na stronie www.gazeta.forum z dnia 3 marca 2007 r. 
godz. 0:35 następujący fragment: „UwaŜam, Ŝe w gminie jest wielki opór materii 
przed zmianami, które w większości z Panam Krzysztofem G. chcemy wprowadzić. 
Nadal funkcjonują grupy wzajemnej adoracji, istnieją pewne układy ...”. Chciałby 
uzyskać odpowiedź, co za grupy wzajemnej adoracji, prosi o nazwanie po imieniu, 
poniewaŜ budzi to niezdrową atmosferę wokół naszej Rady? 
 
Małgorzata Sobczak – Przewodnicząca Zarządu Osiedla Nr 1 w śychlinie – 
włączając się w tok rozumowania Radnego Stasiaka – jest w Komisji Przeciwdziałania 
Alkoholizmowi powołane zadanie do spraw przemocy w rodzinie, będzie to tzw. 
„grupa wsparcia”. W skład grupy wsparcia będą wchodzić Stowarzyszenia takie jak 
PCK, PKPS i inne, które istnieją na terenie naszej gminy. Planujemy, jako Komisja 
Przeciwdziałania Alkoholizmowi utworzenie takiej grupy wsparcia. 
Odnośnie Stowarzyszenia Rozwoju Gmin „CENTRUM” – gmina jako jednostka 
samorządowa jest jednostką wpierającą i ma swojego reprezentanta – członka 
wspierającego. Natomiast są przedstawiciele, którzy są członkami zwyczajnymi i są 
nimi Pani Zofia Pilarska i Pan Bogdan Głuszcz. 
Prosi, aby przy omawianiu budŜetu gminy na 2007 r. było przedstawione wszystkim 
zebranym, jakie inwestycje będą realizowane w tym roku, które są zapisane w 
budŜecie. 
  
Stanisław Majchrzak – Sołtys sołectwa Kaczkowizna – zapytał, czy będzie 
dokonany przegląd dróg po zimie, czy będzie ustalona kolejność naprawy dróg, droga 
w kierunku Śleszyna jest w fatalnym stanie. Prosiłby, aby remonty rozpocząć duŜo 
wcześniej, w miesiącu czerwcu i lipcu? 
 
Andrzej Szymański – poinformował, Ŝe wycieczka, która była zaplanowana do 
Sejmu odbyła się dzięki uprzejmości dyrektorów szkół? Podziękował za pomoc w 
zorganizowaniu wycieczki i wzięcie w niej udziału. 
Zapytał, dlaczego my jako Rada nie mamy zorganizowanego wyjazdu na zewnątrz w 
celu wizytacji całej gminy? Apeluje o zorganizowanie wyjazdu w celu wizytacji całej 
gminy i miasta. 
Wśród mieszkańców krąŜą pytania - dlaczego Burmistrz powołał skład 9-osobowy 
Komisji Przeciwdziałania Alkoholizmowi? W Kutnie, gdzie jest 50.000 mieszkańców, 
równieŜ jest 9 osób w komisji, dlaczego w śychlinie, gdzie jest 10.000 mieszkańców 
mamy równieŜ 9-osobowy skład komisji? 
Czy nie moŜna było pozostać przy poprzednim 6-osobowym składzie Komisji? 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy śychlin – udzielił odpowiedzi na 
zgłoszone zapytania: 
- słupki i łańcuchy na rogu Plac 29 Listopada i ul. Łukasińskiego – słupki i łańcuchy 

zostały zdjęte ze względu na przepisy, jeśli będzie moŜliwość ich przywrócenia 
zostanie to zrobione, 

- sprawa „boŜnicy” – była osoba, która moŜe się zająć analizą techniczną i wykonać 
operat szacunkowy ze zdjęciem ze stanu spisu zabytków, jest to praca długotrwała. 
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Gmina Ŝydowska zwróciła się o uregulowanie tej sprawy i po rozmowach z gminą 
Ŝydowską, będzie miał więcej informacji, 

- budynek wielobranŜówki i innych budynków, gdzie tereny są nieuporządkowane –
będziemy występować do właścicieli obiektów o uporządkowanie swoich posesji. 

- Klub SPARTA – klub ten jest Stowarzyszeniem, które działa na odpowiednich 
przepisach, nie moŜe ingerować w działalność Stowarzyszenia – Stowarzyszenia 
pozyskują środki zewnętrzne, mogą brać udział w róŜnych konkursach. Dyrektor 
Domu Kultury otrzymała stosowne polecenie przygotowania dokumentów 
potrzebnych do analizy sytuacji w zakresie kultury i sportu. Udało się nawiązać 
kontakty z powiatami w tej sprawie i osobami fizycznymi, aby rozpocząć 
działalność kulturalną. 

- kwestia inwestycji – po uchwaleniu budŜetu będziemy przystępować do prac nad 
inwestycjami. BliŜszych informacje na temat inwestycji udzieli Kierownik 
Referatu BPI. 

 
Jacek Laska - mieszkańcy wnoszą zapytania, czy w budŜecie na 2007 r. jest 
uwzględniona kanalizacja w ul. 1 Maja i 3 Maja? 
 
Krzysztof Anyszka – Kierownik Ref. BPI – w dniu dzisiejszym radni będą głosować 
nad budŜetem, gdzie są zapisane inwestycje w załączniku inwestycyjnym.  
Zadanie kanalizacji w ul. 1 Maja i Pasieka – mamy juŜ potrzebną dokumentację 
techniczną, jesteśmy na etapie pozyskiwania pozwoleń na budowę, jeŜeli nie będzie 
Ŝadnych innych zmian w budŜecie, budowa kanalizacji II etap będzie rozpoczęty w 
tym roku. 
Natomiast jeśli chodzi o ul. 3 Maja i ul. Pomorską – mamy przygotowane mapy do 
celów projektowych, po zatwierdzeniu budŜetu w dziale wydatków na sprawy 
dokumentacji – Burmistrz podpisze stosowne umowy pozwalające na uruchomienie 
prac projektowych. Zadanie to jest przewidziane do realizacji w latach następnych. 
Jesteśmy na etapie kończenia dokumentacji projektowania kanalizacji w północnej 
części miasta tj.: ul. Wiejska, Blizińskiego, Głowackiego, Polowa i Wspólna. Zgodnie 
z uchwałą Rady to zadanie jest przewidziane do realizacji na rok 2008. 
W zaleŜności od pozyskanych środków - będziemy realizować kolejne etapy 
inwestycji. 
 
Grzegorz Ambroziak – sprawa spotkania ze Stowarzyszeniami – moŜe uda się zrobić 
takie spotkania z przedstawicielami Stowarzyszeń. Przewidujemy, aby jedno z 
pomieszczeń w Urzędzie było udostępnione dla przedstawicieli Stowarzyszeń, aby 
mogli się oni spotykać z mieszkańcami.  
Koordynację nad działalnością tych Stowarzyszeń będzie miał Sekretarz i Kierownik 
Referatu KOS. 
 
Robert Stasiak – zgłosił ten problem, gdyŜ zwracali się do  niego przedstawiciele 
jednego ze Stowarzyszeń z zapytaniem do kogo mogą się zgłosić, aby uzyskać 
informację na temat środków itp.  
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Jacek Laska – odpowiedział na zapytanie w sprawie objazdu stanu nawierzchni dróg - 
Komisja Rolna ma w swoim planie pracy przegląd dróg i zostanie taki przegląd 
wykonany  w miesiącu marcu/kwietniu br. 
 
Przewodnicząca Rady – zaproponowała, aby w tym przeglądzie dróg wzięli udział 
wszyscy radni, aby zapoznali się, które drogi są gminne, a które powiatowe i 
wojewódzkie. Przy tej okazji moŜna dokonać wizji lokalnej obiektów oświatowych, 
świetlic wiejskich itp. 
 
 
Do p-tu. 3 Uchwalenie budŜetu gminy na 2007 r. 
 
Burmistrz – Grzegorz Ambroziak – odczytał Uchwałę Nr III/14/2007 z dnia 22 
stycznia 2007 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w 
sprawie opinii dotyczącej projektu budŜetu Gminy śychlin na 2007 rok. 
Uchwała ta stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Krzysztof Stefaniak – zwrócił się z prośbą do Przewodniczącej Rady o ogłoszenie 
przerwy do godziny 14.00. 
 
Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę do godz. 14.00. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodnicząca Rady – na posiedzeniach Komisji Skarbnik Gminy przedstawiła 
zmiany, jakie zostały wprowadzone do załącznika nr 1 i 2 do projektu budŜetu gminy 
na 2007 r. Poprosiła radnych o przegłosowanie tych zmian dokonanych w załączniku 
nr 1, a więc dochodów gminy i 2 – wydatków gminy do projektu budŜetu na 2007 r. 
Zmiany dotyczą zmian proponowanych przez Burmistrza, które uzyskały akceptację 
Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu. 
 
Za przyjęciem zmian dokonanych w załączniku nr 1 – Dochody budŜetu gminy oraz 
załączniku nr 2 – Wydatkach budŜetu gminy głosowało - 14 radnych, 
„przeciw”        -    0 radnych, 
„wstrzymało się”       -    0 radnych. 
  
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie zmian dokonanych w załączniku nr 1 – 
Dochody budŜetu gminy oraz w  załączniku nr 2 – Wydatkach budŜetu gminy,. 
 
Emilia Rajewska - Skarbnik Gminy śychlin – przedstawiła zmiany, jakie zostały 
wprowadzone w załącznikach nr 6 i 10 do uchwały budŜetowej w związku ze 
zmianami wprowadzonymi do załączników nr 1 i 2 przegłosowanymi przez Radę – w 
załączniku nr 6 – Przychody i wydatki zakładów budŜetowych – rubryce stan środków 
obrotowych na początek roku poprosiła, aby wpisać kwotę – (-) 15.852 zł, przychody 
ogółem – kwota 10.967.768 zł, w tym  dotacja przedmiotowa § 2650 – kwota 270.000 
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zł, dotacja na inwestycje – kwota 373.000 zł. W wydatkach zapisać kwotę 10.967.768 
zł i stan środków obrotowych na koniec roku – kwota  (-) 15.852 zł. 
W załączniku nr 10 – Gminny Fundusz Ochrony Środowiska – zmieniła się kwota 
stanu funduszu na początek roku – wzrosła o 4.950 zł, w Dz. 900, Rozdz. 90001 § 
6260 jest zwiększony plan na budowę przydomowych indywidualnych oczyszczalni 
ścieków o kwotę 950 zł, w Dz. 900, Rozdz. 90004 § 4210 zmniejszona jest kwota o 
12.000 zł – wykreślono zakup samojezdnego pługa śnieŜnego – kwota 8.000 zł i 4.000 
zł zmniejszenie innych wydatków, w Dz. 801, Rozdz. 80101 w § 4700 zmniejszono o 
4.000 zł – wydatki na kursy i szkolenia w zakresie ochrony środowiska, utworzono 
Rozdz. 80110 – kwota 20.000 zł z przeznaczeniem na termo modernizację budynku 
Zespołu Szkół nr 1 w śychlinie. 
Zmiany te były uzgodnione z Komisją Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu. 
 
Bogdan Głuszcz – zapytał, skąd te zmiany wyniknęły w załącznikach nr 6 i 10? 
 
Emilia Rajewska – zmiany te wynikają ze zmian przegłosowanych przez Radnych w 
załącznikach nr 1 i 2. W związku z tym, Ŝe od tego roku zakłady budŜetowe mogą 
osiągać przychody z tytułu najmu i dzierŜawy składników majątkowych jednostki 
samorządu terytorialnego, zwiększyły się przychody Zakładu Gospodarki 
Mieszkaniowej o 800.723 zł, i w związku z podjętymi przez Radę uchwałami o 
wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla zakładu budŜetowego, 
uległy zmianie dotacje dla Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej z 400.000 zł do 90.000 
zł i dotacji przedmiotowej dla Zakładu Komunikacji Miejskiej 180.000 zł. W wyniku 
uzgodnionych zmian wykreślono dotację inwestycyjną dla ZGK na remont Ostrówka 
(80.000 zł).     
Ze względu na zakończony rok 2006 - stan środków obrotowych na koniec roku 2006 
uległ zmianie. 
 
Bogdan Głuszcz – uwaŜa, Ŝe w kwestii tak waŜnej, jak budŜet, Komisje powinny 
otrzymywać z pewnym wyprzedzeniem materiały. Na Komisjach jesteśmy 
zasypywani materiały, gdzie termin 10-dniowy nie jest zachowany. 
 
Emilia Rajewska – o załączniku nr 10, mówiła na posiedzeniu Komisji, być moŜe 
Pana radnego w tym momencie nie było, natomiast załącznika nr 6 nie mogła 
wcześniej przygotować, niŜ otrzymała projekt zmiany od ZGK. 
 
Grzegorz Ambroziak – w przypadku, gdy będą takie sytuacje, Ŝe będą radnym 
przekazywane na Komisjach dodatkowe informacje, będzie prosił Panią 
Przewodniczącą Rady o przesunięcie terminu Sesji. 
 
Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza – poinformował o tym, jakie inwestycje 
za jakie kwoty zostaną wykonane w 2007 r. zgodnie z projektem budŜetu gminy – 
łącznie na wydatki inwestycyjne w 2007 r. zamierzamy przeznaczyć kwotę 3.413.060 
zł. W poszczególnych działach klasyfikacji budŜetowej wygląda to następująco: 
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- Dz. 600 Transport i łączność – kwota 350.000 zł, zadania do wykonania – budowa 
dróg i chodników w ulicach: Chabrowej, Wrzosowej, Konwaliowej i Jaśminowej, 
naprawa nawierzchni bitumicznych na drogach gminnych, 

- Dz. 700 planujemy wydatkować 270.000 zł na zadania: adaptacja pomieszczeń po 
byłej hydroforowni na dwa lokale mieszkalne, będzie dotacja inwestycyjna na zakup 
maszyn do obróbki drzewa dla ZGM, dotacja do ZGK z przeznaczeniem na remont 
budynku komunalnego przy ul. Dąbrowskiego oraz wykup terenów pod 
budownictwo mieszkaniowe przy ul. Łukasińskiego, 

- Dz. 754 kwota 30.000 zł – przeznaczona na dotację do zakupu lekkiego samochodu 
do jednostki OSP w Śleszynie, 

- Dz. 801 kwota 294.070 zł z przeznaczeniem na zadania: termo renowację budynku 
Szkoły Podstawowej Nr 1 w śychlinie, remont dachu w Szkole Podstawowej w 
Śleszynie, częściowa wymiana stolarki okiennej stolarki okiennej w Gimnazjum 
Publicznym w śychlinie, 

- Dz. 852 kwota 2.490 zł na zakup sprzętu komputerowego dla MGOPS w śychlinie, 
- Dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – kwota 2.446.500 zł na 

zadania takie, jak: budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przykanalikami w ulicy 1 
Maja i wsi Pasieka, budowa kanalizacji w ul. Słonecznej, Dworcowej, budowa 
kanalizacji sanitarnej Dobrzelin – Grabów – ostateczne rozliczenie – 10.000 zł, 
realizacja Gminnego Programu Gospodarki Odpadami – 100.000 zł, dotacja celowa 
dla Zakładu Gospodarki Komunalnej na remont węzła grupowego w wymiennikowni 
przy ul. Traugutta 7, urządzanie terenów rekreacyjnych dla dzieci i adaptacja 
budynku administracyjno-usługowego na Centrum Obsługi Mieszkańców.    

 
Grzegorz Ambroziak - tereny rekreacyjne – budowa nowych urządzeń dla dzieci i 
młodzieŜy była uzgodniona z zarządcami osiedli, udało się pozyskać remont placu 
zabaw przez firmę Danone.  
Jest teraz program „Blisko boiska”, z którego będziemy chcieli uzyskać środki na 
jeden, czy 2 obiekty. Będzie moŜliwość złoŜenia wniosku na uzyskanie środków na 
utworzenie boiska wielofunkcyjnego i moŜliwość rozszerzenia tej działalności 
sportowej. 
 
Bogdan Głuszcz – zapytał, czy teren w Grabowie po byłej szkole teŜ będzie 
przewidziany jako teren rekreacyjny? 
 
Grzegorz Ambroziak – tereny w Grabowie były równieŜ brane pod uwagę, aby 
utworzyć tam boisko. Teren po byłej szkole ma zostać uporządkowany. 
Do utworzenia boisk były brane tereny ogrodzone, oświetlone, a więc takie, gdzie po 
utworzeniu boiska, teren ten nie zostałby zaraz zdemolowany. 
 
Andrzej Szymański – nie słyszał nic na temat Spółki „Mig-Ma” – zapytał, czy 
będziemy w tę spółkę inwestować, czy teŜ nie? 
Zapytał, dlaczego takie inwestycje, jak budowa hali sportowej nie moŜe być wykonana 
systemem tradycyjnym, to znaczy bez udziału firm zewnętrznych? 
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Grzegorz Ambroziak – sprawa Spółki „Mig-Ma” jest sprawą rozwojową, wymaga 
analizy sytuacja ekonomiczna, przepisy prawa zobowiązują nas do zmiany organizacji 
zakładów budŜetowych, będzie dokonywana analiza, w jaki sposób moŜna dokonać 
poprawy warunków komunalnych. 
 
Przewodnicząca Rady – poprosiła radnych o przegłosowanie zmian dokonanych w 
załączniku nr 6 – Przychody i wydatki zakładów budŜetowych oraz w załączniku nr 10 
Przychody i wydatki Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska. 
 
Za przyjęciem zmian wprowadzonych w załączniku nr 6 – Przychody i wydatki 
zakładów budŜetowych oraz w załączniku nr 10 Przychody i wydatki Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska głosowało - 15 radnych, 
„przeciw”      -   0 radnych, 
„wstrzymało się”     -   0 radnych. 
  
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie zmian dokonanych w załączniku nr 6 – 
Przychody i wydatki zakładów budŜetowych oraz w załączniku nr 10 Przychody i 
wydatki Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska. 
 
OPINIE KOMISJI:  
 
Krzysztof Graska – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu 
przedstawił opinię Komisji do projektu budŜetu gminy śychlin na 2007 r. - Komisja 
Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu dokładnie przeanalizowała projekt budŜetu gminy 
na 2007 r. wraz z autopoprawką przekazaną przez Burmistrza Gminy. 

Komisja zapoznała się z wnioskami wszystkich Komisji Rady i wypracowała 
wnioski do projektu budŜetu gminy na 2007 r., które zostały przekazane Burmistrzowi. 
Burmistrz ustosunkował się do wniosków Komisji i dokonał wprowadzenia zmian, z 
którymi Komisja w większości zgodziła się. 
W niektórych przypadkach istnieje rozbieŜność w stanowisku Komisji i Burmistrza 
(przypadki te zostaną przedstawione poniŜej). 
 
 Komisja Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu wnosi następujące wnioski do 
projektu budŜetu gminy na 2007 r. do przegłosowania przez Radę: 
 

Dział, Rozdz., § 
 

Kwota 
zmniejszenia  

Kwota  
zwiększenia 

Dz. 750 Administracja publiczna  
Rozdz. 75023 Urzędy gmin (miast i miast na 
prawach powiatu)  
§ 4370 Opłaty z tytułu zakupu usług 
telekomunikacyjnych telefonii stacjonarnej 

 
 
 

2.350 
 

 
 
 
 

Dz. 801 Oświata i wychowanie 
Rozdz. 80101 Szkoły podstawowe 
§ 4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników 
§ 4260 Zakup energii 

 
 

21.000 
10.000 
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§ 4370 Opłaty z tytułu zakupu usług 
telekomunikacyjnych telefonii stacjonarnej 

 
2.470 

Dz. 801 Oświata i wychowanie  
Rozdz. 80104 Przedszkola  
§ 4260 Zakup energii 
§ 4370 Opłaty z tytułu zakupu usług 
telekomunikacyjnych telefonii stacjonarnej 

 
 

9.430 
 

581 

 
 
 
 

 
Dz. 801 Oświata i wychowanie 
Rozdz. 80110 Gimnazja  
§ 4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników 
§ 4260 Zakup energii 
§ 4370 Opłaty z tytułu zakupu usług 
telekomunikacyjnych telefonii stacjonarnej 
§ 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek 
budŜetowych 

 
 

10.000 
10.000 

664 
 

20.000 

 

Dz. 801 Oświata i wychowanie 
Rozdz. 80120 Licea ogólnokształcące 
§ 4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników 
§ 4260 Zakup energii 
§ 4370 Opłaty z tytułu zakupu usług 
telekomunikacyjnych telefonii stacjonarnej 

 
 

5.000 
5.800 

 
437 

 

Dz. 801 Oświata i wychowanie  
Rozdz. 80146 Dokształcanie i doskonalenie 
nauczycieli  
§ 4410 PodróŜe słuŜbowe krajowe  
§ 4700 Szkolenia pracowników niebędących 
członkami korpusu słuŜby cywilnej 

 
 
 

6.000 

 
 
 
 

6.000 

Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza  
Rozdz. 85401 Świetlice szkolne 
§ 4260 Zakup energii 
§ 4370 Opłaty z tytułu zakupu usług 
telekomunikacyjnych telefonii stacjonarnej 

 
 

4.000 
 

400 

 

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa 
narodowego  
Rozdz. 92109 Domy i  ośrodki kultury, 
świetlice i kluby 
§ 2480 Dotacja podmiotowa z budŜetu dla 
samorządowej instytucji kultury 
§ 4300 Zakup usług pozostałych 

 
 
 
 
 

5.000 
4.000 

 

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa 
narodowego  
Rozdz. 92116 Biblioteki  
§ 2480 Dotacja podmiotowa z budŜetu dla 
samorządowej instytucji kultury 

 
 
 
 

 
 
 

6.000 

Dz. 926 Kultura fizyczna i sport  
Rozdz. 92601 Obiekty sportowe  
§ 4260 Zakup energii 

 
 

6.900 
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Dz. 758 RóŜne rozliczenia 
Rozdz. 75818 Rezerwy ogólne i celowe  
w tym rezerwa celowa na wydatki bieŜące w 
oświacie – kwota 112.032 zł 

  
112.032 

Razem:  124.032 124.032 

 
Motywacja:  
Wprowadzone zmiany spowodują powstanie celowej rezerwy oświatowej w 
wysokości 112.032 zł z przeznaczeniem na: 
1. wdroŜenie systemu oszczędności na energii cieplnej, 
2. nagrody Burmistrza Gminy, 
3. tzw. wkład własny do pozyskiwania środków pozabudŜetowych np. z zakresu 

ochrony środowiska (oszczędzanie energii cieplnej), funduszy unijnych (poprawa 
bazy materialnej) itp., 

4. wdroŜenie systemu oszczędności na opłatach za uŜytkowanie telefonii stacjonarnej 
(wprowadzenie centralki telefonicznej, zmiana operatora) itp., 

5. ewentualny rozwój sportu na terenie gminy (placówki oświatowe itp.). 
Komisja Rozwoju wnosi, aby dokonać przeniesienia kwoty 6.000 zł w Dz. 801 

Oświata i wychowanie, Rozdz. 80146 Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli z § 
4410 PodróŜe słuŜbowe krajowe na § 4700 Szkolenia pracowników niebędących 
członkami korpusu słuŜby cywilnej ze względu na zachwiane proporcje w wydatkach 
tych §§ - środki przeznaczone na faktyczne dofinansowanie form doskonalenia 
zawodowego nauczycieli, co nie jest zgodne z duchem ustawy o systemie oświaty, 
były prawie toŜsame ze środkami przeznaczonymi na delegacje słuŜbowe nauczycieli 
uczestniczących w szkoleniach, Komisja proponuje powiększyć wydatki na 
finansowanie form doskonalenia o 6.000 zł zmniejszając jednocześnie o tę kwotę 
wydatki  na delegacje. 

Dodatkowo Komisja wnosi o zobowiązanie kierowników jednostek 
oświatowych do: 
- bieŜącego monitorowania stanu wydatków we wszystkich §§, 
- projektowania arkuszy organizacyjnych na rok szkolny 2007/2008 w sposób 

zoptymalizowany pod względem wydatków budŜetowych, 
- w sposób oszczędny i zgodny z przepisami prawa oświatowego udzielać 

odpowiednich odpraw emerytalnych, 
- róŜnicować dodatki motywacyjne dla nauczycieli ze względu na zaangaŜowanie w 

pracę w obszarach działalności statutowej szkół i placówek, 
- zaangaŜowania się do pozyskiwania środków pozabudŜetowych z róŜnych źródeł. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
  
Robert Stasiak – ruch kadrowy zasadniczo w placówkach oświatowych powinien 
odbywać się do końca roku szkolnego, czyli do końca sierpnia, a wypowiedzenie 
umów powinno odbyć się z 3-miesięcznym okresem wypowiedzenia, czyli do końca 
maja. W związku z tym osoby, które wstępnie zostały zaplanowane w planach 
placówek oświatowych, które z mocy ustawy zechcą odejść na wcześniejszą 
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emeryturę, powinny zgłosić akces do końca maja br. i załóŜmy od 1 września na te 
miejsca powinny zostać zatrudnione osoby, zgodnie z kwalifikacjami najlepiej osoby, 
które tej pracy na terenie naszej gminy nie mają. 
Oszczędnie gospodarowanie środkami – jest moŜliwość, Ŝe jeśli ktoś zgłosi akces 
odejścia na emeryturę np. w miesiącu listopadzie, czy grudniu i wówczas w roli 
dyrektora, czy danego kierownika jednostki leŜy decyzja, czy kogoś dopuścić na tę 
emeryturę, czy teŜ nie. Wiadomo, Ŝe wynagrodzenia tych nauczycieli, którzy 
zamierzają odejść na emeryturę są zaplanowane do końca grudnia, czyli tak, jakby ci 
nauczyciele odchodzili na emerytury np. dopiero w grudniu br., co nie jest zgodne z 
duchem Karty Nauczyciela. 
JeŜeli globalnie takie prawo będzie przestrzegane, Ŝe nauczyciele odejdą z dniem 31 
sierpnia na emerytury, wówczas od 1 września będą zatrudnieni nauczyciele nowi, 
którzy mogą być nauczycielami o stopniu zawodowym staŜysty, co skutkuje globalnie 
oszczędnościami rzędu około 120.000 zł. 
Tak więc dyrektorzy szkół mogą gospodarować oszczędnie swoimi środkami i zgodnie 
z prawem. 
 
Grzegorz Ambroziak – nie moŜemy Ŝadnego nauczyciela zmusić do odejścia na 
emeryturę. 
 
Robert Stasiak – zmusić nie moŜemy nauczycieli, ale dobrze by było, Ŝeby ruch 
kadrowy odbył się do końca sierpnia 2007 r., wówczas nie trzeba by było robić zmian 
organizacyjnych, nauczyciele ci dostaliby odpowiednie odprawy i wszystko 
przeprowadzone by było zgodnie z prawem. 
 
Halina Wiśniewska – Kierownik Ref. KOS – w oparciu o dokumenty przedstawione 
wiemy, Ŝe środki są zabezpieczone, ale są one zabezpieczone wakatowo, a nie 
personalnie. 
Zawsze było tak, Ŝe dyrektorzy szkół zatrudniali od nowego roku nauczycieli głównie 
staŜystów, nie mających pracy.  
W środkach, które są uwzględnione w budŜecie gminy na 2007 r. w Dz. 801 i 851 nie 
ma uwzględnionych potrzeb na podwyŜki płacowe. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania zmian proponowanych przez 
Komisję Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu, które nie zostały uwzględnione przez 
Burmistrza Gminy w projekcie budŜetu na 2007 r. Zmiany te będą głosowane w  
sposób wykluczający się. 
 
1. Za pozostawieniem w Dz. 750 Administracja publiczna Rozdz. 75023 Urzędy 

gmin (miast i miast na prawach powiatu) § 4370 Opłaty z tytułu zakupu usług 
telekomunikacyjnych telefonii stacjonarnej na poziomie przedstawionym przez 
Burmistrza Gminy głosowało    - 10 radnych, 

 Za zmniejszeniem w powyŜszym Dz. Rozdz. i § o kwotę 2.350 zł zgodnie z 
wnioskiem Komisji Rozwoju głosowało -   4 radnych, 

 „wstrzymało się”    -   1 radny. 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rozwoju nie został przyjęty 
przez Radę. Kwota w powyŜszym § pozostaje zgodnie z propozycją Burmistrza 
przedstawioną w projekcie budŜetu. 
   
 
2. Za pozostawieniem w Dz. 801 Oświata i wychowanie Rozdz. 80101 Szkoły 

podstawowe § 4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników na poziomie 
przedstawionym przez Burmistrza Gminy głosowało  - 9 radnych, 

 Za zmniejszeniem w powyŜszym Dz. Rozdz. i § o kwotę 21.000 zł zgodnie z 
wnioskiem Komisji Rozwoju głosowało   - 4 radnych, 

 „wstrzymało się”      - 2 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rozwoju nie został przyjęty 
przez Radę.  
 
 
Robert Stasiak – Wiceprzewodniczący Rady – wydatkowane w roku 2006 środki w 
wysokości 182.619 zł + koszty opału, które były płacone z innego §. Komisja 
proponuje zmniejszyć o 10.000 zł w § 4260 ze względu na to, Ŝe w miesiącach 
styczeń-marzec 2007 r., gdzie to ogrzewanie jest, porównując średnią temperaturę jest 
ona duŜo wyŜsza niŜ średnia dobowa temperatura w 2006 r., do którego odnosiliśmy 
się w tym porównaniu, w związku z czym faktyczne wykonanie w § na energię cieplną 
będzie niŜsze biorąc pod uwagę warunki atmosferyczne. Ponadto proponowaliśmy 
wprowadzenie systemu odpowiedniej automatyki, aby od miesiąca września lub 
października br. koszty ponoszenia energii cieplnej były faktycznie niŜsze. 
Proponuje się zmniejszenie o 10.000 zł z przeznaczeniem na wprowadzenie takiej 
automatyki w szkołach od następnego sezony grzewczego. 
 
3. Za pozostawieniem w Dz. 801 Oświata i wychowanie Rozdz. 80101 Szkoły 

podstawowe § 4260 Zakup energii na poziomie przedstawionym przez Burmistrza 
Gminy głosowało     - 10 radnych, 

 Za zmniejszeniem w powyŜszym Dz. Rozdz. i § o kwotę 10.000 zł zgodnie z 
wnioskiem Komisji Rozwoju głosowało -  4 radnych, 

 „wstrzymało się”    -  1 radny. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rozwoju nie został przyjęty 
przez Radę.  
 
 
Robert Stasiak – w § 4370 Opłaty z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych 
telefonii stacjonarnej od 1 stycznia 2007 r. zostały wyodrębnione wydatki na zakup 
usług telekomunikacyjnych – w opinii Komisji opłaty ponoszone z tytułu korzystania 
z usług telekomunikacyjnych telefonii stacjonarnej są zdecydowanie za wysokie. 
Istnieją róŜne moŜliwości zmniejszenia tych opłat jak np. wprowadzenie centrali 
telefonicznej, ewentualnie zmiana operatora. Koszty przy wprowadzeniu tych zmian 
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powinny się odpowiednio zmniejszyć, dlatego Komisji wnioskuje o zmniejszenia 
wydatków w tym §. 
 
4. Za pozostawieniem w Dz. 801 Oświata i wychowanie Rozdz. 80101 Szkoły 

podstawowe § 4370 Opłaty z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych telefonii 
stacjonarnej na poziomie przedstawionym przez Burmistrza Gminy  
głosowało      - 10 radnych, 

 Za zmniejszeniem w powyŜszym Dz. Rozdz. i § o kwotę 2.470 zł zgodnie z 
wnioskiem Komisji Rozwoju głosowało -  4 radnych, 

 „wstrzymało się”    -  1 radny. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rozwoju nie został przyjęty 
przez Radę.  
 
 
Robert Stasiak – faktyczne wykonanie w roku 2006 to jest 37.300 zł, Burmistrz 
proponuje podniesienie tej kwoty do kwoty 47.180 zł, czyli zwiększenie o prawie 
10.000 zł. Przy wprowadzeniu systemu automatyki, o czym mówił wcześniej – koszty 
te powinny zmaleć, a nie wzrosnąć. Dlatego teŜ uwaŜa, Ŝe tę róŜnicę pomiędzy 
propozycją na ten rok, a wykonaniem z roku 2006 powinniśmy zdjąć z budŜetu gminy. 
 
5. Za pozostawieniem w Dz. 801 Oświata i wychowanie Rozdz. 80104 Przedszkola § 

4260 Zakup energii na poziomie przedstawionym przez Burmistrza Gminy  
głosowało      - 8 radnych, 

 Za zmniejszeniem w powyŜszym Dz. Rozdz. i § o kwotę 9.430 zł zgodnie z 
wnioskiem Komisji Rozwoju głosowało - 4 radnych, 

 „wstrzymało się”    - 2 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rozwoju nie został przyjęty 
przez Radę.  
 
 
6. Za pozostawieniem w Dz. 801 Oświata i wychowanie Rozdz. 80104 Przedszkola § 

4370 Opłaty z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych telefonii stacjonarnej na 
poziomie przedstawionym przez Burmistrza Gminy  
głosowało      - 8 radnych, 

 Za zmniejszeniem w powyŜszym Dz. Rozdz. i § o kwotę 581 zł zgodnie z 
wnioskiem Komisji Rozwoju głosowało - 3 radnych, 

 „wstrzymało się”    - 3 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rozwoju nie został przyjęty 
przez Radę.  
 
 
Robert Stasiak – poinformował, Ŝe Zespół Szkół Nr 1 w śychlinie otrzymuje 
dodatkowo około 117.000 zł na godziny tzw. do dyspozycji organu prowadzącego. 
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Takich środków nie otrzymuje Ŝadna inna szkoła. Planowane średnie wynagrodzenie 
nauczycieli dyplomowanych w Gimnazjum na rok 2007 wynosi 3.492 zł bez 
podwyŜek, o których mówiła Pani Kierownik Ref. KOS, przy średnim w szkołach 
podstawowych lub innych szkołach 2.790 zł, czyli jest wyŜsze o 700 zł w Gimnazjum 
niŜ w kaŜdej innej szkole w tym samym stopniu awansu zawodowego. Zatem Komisja 
wnosi o racjonalizację w tym względzie, Ŝeby nauczyciele we wszystkich szkołach w 
kaŜdym stopniu awansu zawodowego uzyskiwali zbliŜone średnie.   
JeŜeli będzie wdroŜone rozporządzenie o zmianie minimalnych wynagrodzeń, 
Komisja proponuje wykorzystać środki z rezerwy ogólnej. 
  
 
7. Za pozostawieniem w Dz. 801 Oświata i wychowanie Rozdz. 80110 Gimnazja § 

4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników na poziomie przedstawionym przez 
Burmistrza Gminy głosowało   - 10 radnych, 

 Za zmniejszeniem w powyŜszym Dz. Rozdz. i § o kwotę 10.000 zł zgodnie z 
wnioskiem Komisji Rozwoju głosowało -   3 radnych, 

 „wstrzymało się”    -   2 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rozwoju nie został przyjęty 
przez Radę.  
 
 
8. Za pozostawieniem w Dz. 801 Oświata i wychowanie Rozdz. 80110 Gimnazja § 

4260 Zakup energii na poziomie przedstawionym przez Burmistrza Gminy 
głosowało     - 10 radnych, 

 Za zmniejszeniem w powyŜszym Dz. Rozdz. i § o kwotę 10.000 zł zgodnie z 
wnioskiem Komisji Rozwoju głosowało -   3 radnych, 

 „wstrzymało się”    -   2 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rozwoju nie został przyjęty 
przez Radę.  
 
 
Robert Stasiak – wyliczył, Ŝe po zmniejszeniu o kwotę 664 zł, planowane środki na 
rozmowy telefoniczne wystarczą na 12-15 godzin tygodniowo w Zespole Szkół Nr 1. 
 
9. Za pozostawieniem w Dz. 801 Oświata i wychowanie Rozdz. 80110 Gimnazja § 

4370 Opłaty z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych telefonii stacjonarnej na 
poziomie przedstawionym przez Burmistrza Gminy  
głosowało     - 11 radnych, 

 Za zmniejszeniem w powyŜszym Dz. Rozdz. i § o kwotę 664 zł zgodnie z 
wnioskiem Komisji Rozwoju głosowało -   3 radnych, 

 „wstrzymało się”    -   1 radny. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rozwoju nie został przyjęty 
przez Radę.  
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Robert Stasiak – w Zespole Szkół jest planowana wymiana stolarki okiennej na 
kwotę 43.070 zł, poniewaŜ udało się wygospodarować 20.000 zł z Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska. Dlatego teŜ wniosek był taki, aby te 20.000 zł 
wygospodarowane z GFOŚ dołoŜyć do szkoły, a 20.000 zł, które zostały 
wygospodarowane ze szkoły dołoŜyć do rezerwy budŜetowej oświatowej. 
 
10. Za pozostawieniem w Dz. 801 Oświata i wychowanie Rozdz. 80110 Gimnazja § 

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych na poziomie przedstawionym 
przez Burmistrza Gminy głosowało  - 10 radnych, 

 Za zmniejszeniem w powyŜszym Dz. Rozdz. i § o kwotę 20.000 zł zgodnie z 
wnioskiem Komisji Rozwoju głosowało -   3 radnych, 

 „wstrzymało się”    -   2 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rozwoju nie został przyjęty 
przez Radę.  
 
 
Robert Stasiak – wcześniej mówił juŜ, Ŝe Zespół Szkół otrzymuje dodatkowo 
117.000 zł, tutaj planowana średnia wysokość wynagrodzeń nauczycieli 
dyplomowanych w roku 2007 wynosi 4.317 zł, przy średnich w szkołach 
podstawowych 2.790 zł, a więc nauczyciele dyplomowani w Liceum zarabiają więcej 
o 1.526 zł w stosunku do nauczycieli innych szkół. W związku z czym konieczna jest 
racjonalizacja wydatków w tym względzie, jeśli zabraknie środków na podwyŜki, 
Komisja proponuje skorzystać ze środków rezerwy buedŜetowej. 
 
11. Za pozostawieniem w Dz. 801 Oświata i wychowanie Rozdz. 80120 Licea 

ogólnokształcące § 4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników na poziomie 
przedstawionym przez Burmistrza Gminy głosowało - 9 radnych, 

 Za zmniejszeniem w powyŜszym Dz. Rozdz. i § o kwotę 5.000 zł zgodnie z 
wnioskiem Komisji Rozwoju głosowało   -   4 radnych, 

 „wstrzymało się”      -   2 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rozwoju nie został przyjęty 
przez Radę.  
 
 
12. Za pozostawieniem w Dz. 801 Oświata i wychowanie Rozdz. 80120 Licea 

ogólnokształcące § 4260 Zakup energii na poziomie przedstawionym przez 
Burmistrza Gminy głosowało   - 10 radnych, 

 Za zmniejszeniem w powyŜszym Dz. Rozdz. i § o kwotę 5.800 zł zgodnie z 
wnioskiem Komisji Rozwoju głosowało -   3 radnych, 

 „wstrzymało się”    -   2 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rozwoju nie został przyjęty 
przez Radę.  
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13. Za pozostawieniem w Dz. 801 Oświata i wychowanie Rozdz. 80120 Licea 
ogólnokształcące § 4370 Opłaty z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych 
telefonii stacjonarnej na poziomie przedstawionym przez Burmistrza Gminy 
głosowało     - 11 radnych, 

 Za zmniejszeniem w powyŜszym Dz. Rozdz. i § o kwotę 437 zł zgodnie z 
wnioskiem Komisji Rozwoju głosowało -   3 radnych, 

 „wstrzymało się”    -   1 radny. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rozwoju nie został przyjęty 
przez Radę.  
 
 
Robert Stasiak – biorąc pod uwagę planowane wydatki na 2007 r. w Rozdz. 80146 
Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli są praktycznie w 50% wydatkowane na § 
4410 na dojazdy na szkolenie, kursy itp., a w pozostałych 50% na § 4700 na szkolenia. 
Komisja uwaŜa, Ŝe nie jest to zgodne z duchem ustawy o systemie oświaty, chociaŜ 
ustawa nie zabrania pokrywania kosztów delegacji słuŜbowych, jeśli nauczyciele chcą 
się dokształcać. Komisja uwaŜa, Ŝe stosunek wydatków na szkolenia i na dojazdy na te 
szkolenia jest niewłaściwy, dlatego teŜ Komisja wnioskuje, aby zwiększyć o kwotę 
6.000 zł na szkolenia dla nauczycieli, a jednocześnie zmniejszyć o tę kwotę środki na 
dojazdy na szkolenia.  
 
14. Za pozostawieniem w Dz. 801 Oświata i wychowanie Rozdz. 80146 Dokształcanie 

i doskonalenie nauczycieli § 4410 PodróŜe słuŜbowe krajowe oraz § 4700 
Szkolenia pracowników niebędących członkami korpusu słuŜby cywilnej na 
poziomie przedstawionym przez Burmistrza Gminy  
głosowało  - 9 radnych, 

 Za zmniejszeniem w Dz. 801 Oświata i wychowanie Rozdz. 80146 Dokształcanie i 
doskonalenie nauczycieli § 4410 PodróŜe słuŜbowe krajowe o kwotę 6.000 zł z 
jednoczesnym zwiększeniem na § 4700 Szkolenia pracowników niebędących 
członkami korpusu słuŜby cywilnej - zgodnie z wnioskiem Komisji Rozwoju 
głosowało  - 4 radnych, 

 „wstrzymało się” - 2 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rozwoju nie został przyjęty 
przez Radę.  
 
 
15. Za pozostawieniem w Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza Rozdz. 85401 

Świetlice szkolne § 4260 Zakup energii na poziomie przedstawionym przez 
Burmistrza Gminy głosowało   - 10 radnych, 

 Za zmniejszeniem w powyŜszym Dz. Rozdz. i § o kwotę 4.000 zł zgodnie z 
wnioskiem Komisji Rozwoju głosowało -   3 radnych, 

 „wstrzymało się”    -   2 radnych. 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rozwoju nie został przyjęty 
przez Radę.  
 
 
16. Za pozostawieniem w Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza Rozdz. 85401 

Świetlice szkolne § 4370 Opłaty z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych 
telefonii stacjonarnej na poziomie przedstawionym przez Burmistrza Gminy 
głosowało     - 10 radnych, 

 Za zmniejszeniem w powyŜszym Dz. Rozdz. i § o kwotę 400 zł zgodnie z 
wnioskiem Komisji Rozwoju głosowało -   3 radnych, 

 „wstrzymało się”    -   2 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rozwoju nie został przyjęty 
przez Radę.  
 
 
17. Za pozostawieniem w Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego Rozdz. 

92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby § 2480 Dotacja podmiotowa z 
budŜetu dla samorządowej instytucji kultury na poziomie przedstawionym przez 
Burmistrza Gminy głosowało   - 10 radnych, 

 Za zmniejszeniem w powyŜszym Dz. Rozdz. i § o kwotę 5.000 zł zgodnie z 
wnioskiem Komisji Rozwoju głosowało -   4 radnych, 

 „wstrzymało się”    -   1 radny. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rozwoju nie został przyjęty 
przez Radę.  
 
 
Robert Stasiak – poinformował radnych, Ŝe w 2006 r. na § 4300 było wykonanie 
3.000 zł. Planowana kwota wykonania na 2007 r. to 4.300 zł, planowana kwota przez 
Burmistrza 7.300 zł, czyli wzrost o 4.000 zł. 
   
18. Za pozostawieniem w Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego Rozdz. 

92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby § 4300 Zakup usług pozostałych 
na poziomie przedstawionym przez Burmistrza Gminy  
głosowało     - 9 radnych, 

 Za zmniejszeniem w powyŜszym Dz. Rozdz. i § o kwotę 4.000 zł zgodnie z 
wnioskiem Komisji Rozwoju głosowało - 4 radnych, 

 „wstrzymało się”    - 2 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rozwoju nie został przyjęty 
przez Radę.  
 
19. Za pozostawieniem w Dz. 926 Kultura fizyczna i sport Rozdz. 92601 Obiekty 

sportowe § 4260 Zakup energii na poziomie przedstawionym przez Burmistrza 
Gminy głosowało    - 9 radnych, 
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 Za zmniejszeniem w powyŜszym Dz. Rozdz. i § o kwotę 6.900 zł zgodnie z 
wnioskiem Komisji Rozwoju głosowało - 4 radnych, 

 „wstrzymało się”    - 2 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rozwoju nie został przyjęty 
przez Radę. Ze względu na to, Ŝe w drodze głosowania nie przeszły Ŝadne wnioski 
dotyczące zmniejszenia wydatków, zatem nie będziemy głosować wniosków 
dotyczących zwiększenia wydatków, ani wniosku o utworzeniu rezerwy budŜetowej. 
 
Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w celu przygotowania odpowiedniego 
projektu uchwały Rady. 
 
Po przerwie. 
 
Robert Stasiak - Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budŜetu gminy śychlin na 2007 r. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia budŜetu gminy śychlin na 2007 r.  
  
Za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy śychlin na 2007 r.  
głosowało  - 12 radnych, 
„przeciw”   -   3 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe Rada uchwałę podjęła. 
 
Uchwała Nr VI/24/07 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Grzegorz Amroziak – Burmistrz – podziękował za podjęcie uchwały w sprawie 
uchwalenia budŜetu gminy na 2007 r. UwaŜa, Ŝe wspólnie moŜemy zrobić duŜo 
dobrego dla naszej gminy, Ŝeby mieszkańcom Ŝyło się lepiej. 
W następnym roku będziemy wspólnie tworzyć budŜet, wtedy zastanowimy się co 
jeszcze moŜna zrobić dla naszych mieszkańców. 
 
 
Do p-tu 4. Podjęcie uchwał w sprawach:  
 

a) „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2007 r.”,  

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie „Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2007 r.” 
 
Jacek Laska – złoŜył wniosek formalny o uwzględnienie w Gminnym Programie 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2007 r. dofinansowania 
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do wieloletniego programu państwa w zakresie doŜywiania realizowanego przez 
Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w śychlinie – „DoŜywianie dzieci z 
rodzin dotkniętych problemem alkoholowym w kwocie 10.000 zł”. Jako źródło 
pokrycia proponuje zmianę w punkcie VIII tj. propozycje przeznaczenia środków 
finansowych na realizację zadań ujętych w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz przemocy w rodzinie na 2007 r. w punkcie 9. 
Finansowanie zatrudnienia specjalistów w Gminnym Ośrodku Wsparcia zmniejszyć o 
kwotę 2.000 zł, czyli z kwoty 14.000 zł na 12.000 zł i w punkcie 20. Działalność 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zmniejszyć o kwotę 8.000 zł, 
czyli z kwoty 24.000 zł na 16.000 zł. 
Prosi o poddanie tego wniosku do głosowania przez Radę. 
 
OPINIE KOMISJI:  
 
ElŜbieta Tarnowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty - Członkowie  Komisji 
Oświaty odnośnie powyŜszego projektu uchwały wypowiedzą się indywidualnie na 
Sesji Rady ze względu na rozbieŜność zdań w sprawie wysokości i sposobu 
wynagradzania członków Komisji Przeciwdziałania Alkoholizmowi. 
 
Krzysztof Stefaniak - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Komisja Rewizyjna 
(3 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się”) pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2007 r.” 
 
Krzysztof Graska - Przewodniczący Komisji Rozwoju - Komisja Rozwoju wnosi, 
aby w „Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na 2007 r.” wprowadzić następujące zmiany: 
- w Dz. VI. Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zmienić 

zapis punktu 2 na następujący: 
„2. Ustala się następujące zasady wynagradzania członków Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych (art. 41 pkt 5 ustawy o wychowaniu w 
trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi): 
• za udział w posiedzeniach Komisji odbytych po godzinach pracy przysługuje 

wynagrodzenie w formie miesięcznej zryczałtowanej diety w wysokości 100 zł 
brutto. 

 Za kaŜdą nieobecność na posiedzeniu Komisji potrąca się kwotę 50 zł brutto. 
• za przeprowadzanie kontroli punktów ze sprzedaŜą napojów alkoholowych po 

godzinach pracy – 50 zł brutto miesięcznie. 
- Dz. VI. Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zmienić zapis 

punktu 4 na następujący: 
„4. Ustala się wynagrodzenie za przeprowadzanie wywiadów środowiskowych  po 
godzinach pracy przez pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej w kwocie 50 zł 
brutto miesięcznie.”  

Z powyŜszymi zmianami Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie 
„Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
2007 r.” 
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Jacek Laska – Przewodniczący Komisji Rolnej - Komisja Rolna wnosi, aby w 
„Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
2007 r.” wprowadzić następującą zmianę: 
- w Dz. VI. Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zmienić 

zapis punktu 2 na następujący: 
„2. Ustala się następujące zasady wynagradzania członków Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych (art. 41 pkt 5 ustawy o wychowaniu w 
trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi): 
za posiedzenia Komisji odbyte po godzinach pracy – wynagrodzenie w formie 
diety – 50 zł.”  

Z powyŜszą zmianą Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie 
„Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
2007 r.” 
 

W dyskusji głos zabrali: 
 
Krzysztof Graska – zwrócił się z zapytaniem do Burmistrza Gminy - czym Burmistrz 
kierował się powołując 9-osobową Komisję Przeciwdziałania Alkoholizmowi? Czy 
poprzednia Komisja źle pracowała, czy są inne powody? Czy problem alkoholizmu z 
śychlinie jest problemem powaŜnym, czy teŜ go nie ma? 
 
Grzegorz Ambroziak - Burmistrz  – w skład Komisji wchodzi pracownik Urzędu, 
psycholog, pracownik Ośrodka Pomocy Społecznej, przedstawiciel Policji oraz 
pedagog, która działa w Stowarzyszeniu związanym z przemocą w rodzinie. To są 
osoby, których nie moŜna było pominąć i które w tej komisji znaleźć się powinny. 
Poza tymi osobami które muszą wchodzić w skład Komisji, co wynika z ustawy, 
pozostałe osoby powołane do składu komisji proponował sam biorąc pod uwagę to, 
aby były one przedstawicielami społeczeństwa z róŜnych rejonów gminy, głównie z 
terenu miasta, gdzie ten aspekt jest najbardziej widoczny, w tym terenie jest najwięcej 
osób, które korzystają z opieki społecznej, otrzymał takŜe informację, Ŝe poprzednia 
Komisja nie spotykała się w pełnym składzie, było powołanych do składu komisji 5 
osób, a spotykały się na przykład tylko 3 osoby. 
Okazało się, Ŝe jedna z osób w ogóle nie brała udziału w pracach tej Komisji.  
Problem alkoholizmu jest dotkliwym problemem w naszej gminie, dlatego teŜ podjął 
decyzję o powołaniu w skład tej komisji 9 osób, równieŜ osób z Rady, które mogłyby 
pracować w komisji. 
Chciałby uczulić komisję na problem sprzedaŜy alkoholu osobom nieletnim, chciałby 
aby były prowadzone akcje profilaktyczne, związane z kontrolą punktów ze sprzedaŜą 
napojów alkoholowych, nawet doprowadzać do prowokacji i ewentualnie pod groźbą 
utraty licencji moŜna było wypracować odpowiednie działania.  
Przy składzie 9-osobowym, gdy ktoś z członków nie będzie mógł uczestniczyć w 
pracach Komisji, nie otrzyma diety za pracę w Komisji, zakładając Ŝe dieta jest 
przyznawana za posiedzenie. 
Komisja ta będzie się równieŜ zajmowała sprawami narkomanii i przemocy w 
rodzinie. 
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Jeśli okaŜe się, Ŝe po roku nie będzie widać określonych działań, lub gdy członkowie 
Komisji nie biorą udziału w pracach, podejmiemy decyzję o zdjęciu danej osoby z 
komisji. 
UwaŜa, Ŝe zarówno problem alkoholu jak i narkomanii moŜe się pogłębiać. 
Mieszkając na terenie starego miasta widzi narastający problem. 
 
Krzysztof Graska – uchwalając tę uchwałę w brzmieniu określonym przez 
Burmistrza zwiększamy o 12.000 zł kwotę na wynagrodzenia dla członków Komisji, a 
o 5.000 zł ma być mniej przeznaczone na problem narkomanii. 
UwaŜa, Ŝe nie powinniśmy ograniczać środków na profilaktykę, a zwiększać środki na 
wynagrodzenia. 
 
Grzegorz Ambroziak – chce zwiększyć efektywność pracy Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych poprzez zwiększenie ilości członków, aby mogła ona 
pracować bardziej wydajnie.  
UwaŜa, Ŝe zwiększenie częściowe środków na wynagrodzenia członków Komisji 
moŜe podnieść jakość pracy komisji.  
 
Krzysztof Graska – zgłasza wniosek formalny, aby Komisja Rewizyjna zbadała 
sprawę efektywności pracy poprzedniej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych, bo wnioskuje, Ŝe poprzednia komisja nie pracowała właściwie.  
Chciałby się dowiedzieć, jakie środki nie zostały wykorzystane w budŜecie 2006 r. 
 
Andrzej Szymański – dyskutujemy dziś w bardzo powaŜnej sprawie, zapytał 
dlaczego na Sesji dziś nie ma policjanta oddelegowanego przez Komendanta 
Komisariatu Policji. Pan Komendant, albo Zastępca powinien poinformować Radę o 
zagroŜeniach alkoholowych i narkomanii itp. 
 
Małgorzata Sobczak – Przewodnicząca Zarządu Osiedla Nr 1 i członek Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – Ŝeby zapoznać się z problemem trzeba 
go najpierw zdiagnozować, poleca radnym przeczytanie „Diagnozy problemów 
uzaleŜnień i innych zagroŜeń społecznych dla miasta i gminy śychlin” sporządzona w 
ubiegłym roku. W gminie naszej na pierwszym miejscu jest problem alkoholizmu i 
przemocy w rodzinie, w mniejszym stopniu problemy narkomanii. 
Komisja, w której uczestniczy podzieliła się na dwa zespoły, zespół do spraw 
alkoholizmu i drugi zespół do spraw przemocy w rodzinie i narkomanii. 
Chcieliśmy utworzyć taki program, który wspierałby rodziny te, w których istnieje 
zagroŜenie przemocą. 
Osoby dotknięte tymi problemami nie chcą rozmawiać w duŜym gronie, dlatego są 
utworzone 2 zespoły. 
 
Józef Kowalski – poprzednia Komisja została powołana w składzie 6-osobowym, ale 
w pracach uczestniczyło tylko 5 osób, jeden członek nie brał udziału w pracach. 
Dlaczego zmniejszone są środki na narkomanię – są nieco zmniejszone, gdyŜ zostały 
przesunięte na utworzenie Gminnego Ośrodka Wsparcia.   
  



 25 

Robert Stasiak – zapytał, jakimi kryteriami kierował się Burmistrz powołując do 
składu Komisji radnych Rady Miejskiej? 
 
Grzegorz Ambroziak – powołał przedstawicieli Rady do składu Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – jedna z osób jest przedstawicielem 
starego Osiedla i jednocześnie jest pracownikiem Ośrodka Kultury, była to kwestia 
geograficzna, jedna z osób jest osobą charyzmatyczną, której chciałby powierzyć 
kwestie kontroli nad punktami ze sprzedaŜą napojów alkoholowych i jest jednocześnie 
reprezentantem drugiej części miasta. 
 
Krzysztof Graska – budŜet przeznaczony na działalność związaną z profilaktyką 
zwiększyć się na w tym roku do 136.500 zł, a w poprzednich latach wynosił około 
132.000 zł, natomiast przewidziane wynagrodzenie dla członków Komisji wzrasta o 
14.000 zł. 
 
Krzysztof Stefaniak – prosiłby Radnego Krzysztofa Graskę o wycofanie swojego 
wniosku formalnego z uwagi na to, Ŝe na wniosek Radnego Marka Jędrzejczaka 
Komisja Rewizyjna w swoim planie pracy na I półrocze br. uwzględniła kontrolę 
działalności Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2006 r.  
W związku z tym uwaŜa, Ŝe wniosek jest bezzasadny. 
Problem alkoholizmu w naszym mieście to jest „poraŜający problem”. Burmistrz 
obecny jest pierwszym Burmistrzem, który próbuje podejść do tego zagadnienia w 
sposób rzeczowy, profesjonalny i ma nadzieję, Ŝe skuteczny. Zaproszenie do pracy w 
tej Komisji byłej Radnej Pani Małgorzaty Sobczak – osoby o ogromnym autorytecie w 
społeczeństwie, Radnego Kowalskiego, Radnej Melcher i Radnego Jędrzejczaka 
uwaŜa, Ŝe jest strzałem w „10”. 
Odnośnie kwestii diet – „Ŝyjemy w XXI wieku kapitalizmu, czasy Judymów i 
Siłaczek, przykro to mówić, ale juŜ minęły”.    
Miał propozycję pracy w tej Komisji, ale odmówił, bo do pracy w takiej Komisji, 
trzeba mieć odpowiednie cechy charakteru, aby w tym środowisku funkcjonować i z 
tym społeczeństwem rozmawiać. Tak, jak Burmistrz powiedział, mówimy, Ŝe w 
starym mieście jest najbardziej widoczny problem, z racji obowiązków słuŜbowych 
duŜo jeździ po terenie gminy, skala problemu na wsi jest ogromna. Po 30 męŜczyzn 
pod kaŜdym sklepem, rano, w południe i na wieczór.    
Proponuje przychylić się do wniosku Burmistrza i przegłosować projekt uchwały i dać 
tej Komisji szansę pracować.  
 
Andrzej Szymański – „przecieŜ kto tą patologię sieje alkoholową - podejrzewam, Ŝe 
bardzo duŜo radnych, którzy się do Rady starali, to było bardzo głośne, Ŝe „za małą 
buteleczkę wódki” dostawało się jeden głos. Ludzie, tu nie chodzi o organizację, tu 
chodzi o jedną rzecz. Dlaczego pieniądze przeznacza się akurat na wynagrodzenia do 
powołanych członków Komisji, a nie inwestuje się w te osoby, które są faktycznie 
chore? Bo to jest problem. Zabrano jakąś kwotę na cel taki, który po prostu członkom 
Komisji dawać w formie wynagrodzeń za posiedzenia. Proszę jasno powiedzieć, ile 
taki członek – przedstawiciel tej Komisji będzie na chwilę Państwa wniosków 
zarabiał? Proszę powiedzieć, bo ja nie wiem.”  
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Krzysztof Stefaniak – „jeśli Pan Radny Szymański nie przestanie rozsiewać swych 
insynuacji, to złoŜę wniosek na Komisji Rewizyjnej o korzystanie z zapisu Statutu.” 
Zacytował: „JeŜeli sposób wystąpienia albo zachowania radnego w sposób oczywisty 
zakłócają porządek obrad, bądź uchybiają powadze Sesji, przewodniczący przywołuje 
radnego do porządku, a gdy przywołanie nie odniosło skutku, moŜe odebrać mu głos, 
nakazując jednocześnie odnotowanie tego faktu w protokole.” 
„Ja juŜ kilkakrotnie zwracałem uwagę, Ŝebyśmy waŜyli słowa. Jeśli Pan tutaj 
publicznie formułuje taką tezę, Ŝe są radni, którzy „za butelkę wódki zostali radnymi”, 
proszę podać nazwiska, konkretnie – jeśli są na tej sali. Ja Ŝądam od Pana tego! 
Szanowny Panie Szymański – musimy waŜyć słowa! Naprawdę bardzo Pana o to 
proszę.” 
 
Krzysztof Graska – „czasy pracy społecznej rzeczywiście moŜe się skończyły, ale 
jeŜeli Pan Radny wie, to jeŜeli się płaci dietę, czy się płaci złotówkę, czy 100 zł – to 
jest praca społeczna, bo to jest dieta. I za to Pan nie moŜe rozliczyć. Pan moŜe 
rozliczyć pracownika, który dostaje pensję, wystawić mu opinię, ale nie człowieka, 
który pracuje za dietę.” 
 
Jacek Laska – podtrzymuje swój wniosek, gdyŜ nie zmienia składu Komisji, ani 
zasad wynagradzania. Chce tylko, aby dodać jedno zadanie do Programu Profilaktyki: 
„DoŜywianie dzieci z rodzin dotkniętych problemem alkoholowym” - kwota 10.000 zł. 
Przedstawił równieŜ źródła sfinansowania tego zadania. 
 
Józef Kowalski – radny mógł wcześniej zgłosić ten wniosek, wówczas byśmy 
przedyskutowali sprawę zmiany Programu. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania wniosków zgłoszonych przez 
poszczególne Komisje do Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. 
W pierwszej kolejności prosi o przegłosowanie formy wynagradzania członków 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, a więc, czy wynagrodzenie ma 
być wypłacane w formie diety za odbyte posiedzenie, czy w formie ryczałtu 
miesięcznego. 
 
Za ustaleniem wynagrodzenia dla członków Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w formie diety za posiedzenie zgodnie z propozycja Burmistrza 
głosowało   - 6 radnych, 
Za ustaleniem wynagrodzenia dla członków Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w formie ryczałtu miesięcznego zgodnie z propozycja Komisji 
Rozwoju głosowało  - 8 radnych, 
„wstrzymało się”  - 1 radny. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe Rada przyjęła, iŜ wynagrodzenia członków 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych będą w formie ryczałtu 
miesięcznego. Poinformowała, Ŝe Komisja Rozwoju wniosła, aby ryczałt miesięczny 
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dla członków Komisji ustalić na poziomie 100 zł i przystąpiła do przegłosowania tej 
wysokości. 
 
Za ustaleniem kwoty ryczałtu miesięcznego dla członków Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w wysokości 100 zł głosowało - 8 radnych, 
„przeciw”        - 3 radnych, 
„wstrzymało się”       - 3 radnych. 
  
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe Rada ustaliła kwotę ryczałtu miesięcznego w 
wysokości 100 zł. 
Poinformowała, Ŝe Komisja Rozwoju wniosła równieŜ, aby za kaŜdą nieobecność na 
posiedzeniu Komisji, potrącić kwotę 50 zł. 
 
Za wnioskiem, aby za kaŜdą nieobecność na posiedzeniu Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych potrącić kwotę 50 zł głosowało - 7 radnych, 
„przeciw”        - 5 radnych, 
„wstrzymało się”       - 2 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe Rada przyjęła, iŜ za kaŜdą nieobecność na 
posiedzeniu  Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dokonane będzie 
potrącenie w wysokości 50 zł. 
Następnie przystąpiła do przegłosowania kwoty za przeprowadzanie kontroli punktów 
ze sprzedaŜą napojów alkoholowych po godzinach pracy. 
 
Waldemar Kardasz – radca prawny – uwaŜa, Ŝe w przypadku przeprowadzania 
kontroli punktów ze sprzedaŜą napojów alkoholowych po godzinach pracy oraz 
dokonywania wywiadów środowiskowych naleŜy się zastanowić, gdyŜ wywiady 
przeprowadzane są przez osoby z Ośrodka Pomocy Społecznej. MoŜe lepiej byłoby, 
jeśli za kontrole i za wywiady pozostałoby wynagrodzenie na dotychczasowych 
zasadach. 
 
Krzysztof Graska – wycofał wniosek Komisji Rozwoju dotyczący ustalenia 
wynagrodzenia za przeprowadzanie kontroli punktów ze sprzedaŜą napojów 
alkoholowych oraz za przeprowadzanie wywiadów środowiskowych w wysokości 50 
zł miesięcznie.  
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania kwot wynagrodzenia za 
przeprowadzanie kontroli punktów ze sprzedaŜą napojów alkoholowych oraz za 
przeprowadzanie wywiadów środowiskowych. 
 
Za ustaleniem wynagrodzenia za prowadzenie kontroli punktów ze sprzedaŜą napojów 
alkoholowych po godzinach pracy w wysokości 35 zł brutto głosowało - 9 radnych, 
„przeciw”          - 0 radnych, 
„wstrzymało się”         - 3 radnych. 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe Rada ustaliła wynagrodzenie za prowadzenie 
kontroli punktów ze sprzedaŜą napojów alkoholowych po godzinach pracy w 
wysokości 35 zł brutto. 
 
Za ustaleniem wynagrodzenia za przeprowadzenie wywiadu środowiskowego po 
godzinach pracy przez pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej w wysokości 35 zł 
brutto głosowało - 9 radnych, 
„przeciw”  - 0 radnych, 
„wstrzymało się” - 3 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe Rada ustaliła wynagrodzenie za 
przeprowadzenie wywiadu środowiskowego po godzinach pracy przez pracowników 
Ośrodka Pomocy Społecznej w wysokości 35 zł brutto. 
 
Ogłoszona została przerwa. 
 
Po przerwie. 
 
Halina Wiśniewska – w ubiegłym roku ze środków Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na dofinansowanie do doŜywiania dzieci 
była przeznaczona kwota 25.000 zł w stosunku rocznym. Kwota 10.000 zł w pewnym 
stopniu zabezpieczyłaby środki na doŜywianie dzieci i młodzieŜy. 
 
Andrzej Szymański – zapytał, czy Komisja Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych, nie moŜe sama dokonać przeniesienia środków na inne wydatki? 
 
Waldemar Kardasz – Komisja nie moŜe dokonywać zmian w Programie 
Profilaktyki, uchwalanie Programu i zadań w tym Programie leŜy w kompetencji Rady 
i to Rada ustala wysokość środków na poszczególne zadania. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania wniosku formalnego 
zgłoszonego przez radnego Jacka Laskę, dotyczącego wprowadzenia dodatkowego 
zadania „DoŜywianie dzieci z rodzin dotkniętych problemem alkoholowym” – kwota 
10.000 zł. Środki na ten cel wygospodarować poprzez dokonania zmian w Programie 
w części VIII. Propozycje przeznaczenia środków finansowych na realizację zadań 
ujętych w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
przemocy w rodzinie na 2007 r. w punkcie 9. Finansowanie zatrudnienia specjalistów 
w Gminnym Ośrodku Wsparcia poprzez zmniejszenie o kwotę 2.000 zł, czyli z kwoty 
14.000 zł na 12.000 zł oraz w punkcie 20. Działalność Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych zmniejszenia o kwotę 8.000 zł, czyli z kwoty 24.000 zł na 
16.000 zł. 
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Za wnioskiem, aby w Programie w części VIII. Propozycje przeznaczenia środków 
finansowych na realizację zadań ujętych w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz przemocy w rodzinie na 2007 r. w punkcie 9. 
Finansowanie zatrudnienia specjalistów w Gminnym Ośrodku Wsparcia zmniejszyć o 
kwotę 2.000 zł, czyli z kwoty 14.000 zł na 12.000 zł głosowało - 7 radnych, 
„przeciw”         - 6 radnych, 
„wstrzymało się”        - 1 radny. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe Rada wniosek przyjęła. 
 
Za wnioskiem, aby w Programie w części VIII. Propozycje przeznaczenia środków 
finansowych na realizację zadań ujętych w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz przemocy w rodzinie na 2007 r. w punkcie 20. 
Działalność Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zmniejszyć o kwotę 
8.000 zł, czyli z kwoty 24.000 zł na 16.000 zł głosowało - 6 radnych, 
„przeciw”        - 6 radnych, 
„wstrzymało się”       - 2 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe Rada powyŜszego wniosku nie przyjęła. 
 
Za wnioskiem, aby w Programie Profilaktyki w dziale IV. Prowadzenie 
profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie rozwiązywania 
problemów alkoholowych i przeciwdziałania przemocy po punkcie 5 dodać punkt 6 o 
brzmieniu: 
„6. Pomoc dzieciom i młodzieŜy z rodzin patologicznych poprzez dofinansowanie do 
doŜywiania dzieci i młodzieŜy z placówek oświatowo-wychowawczych” 
głosowało  - 6 radnych, 
„przeciw”  - 6 radnych, 
„wstrzymało się” - 2 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe Rada powyŜszego wniosku nie przyjęła. 
 
Grzegorz Ambroziak – zaproponował, aby Radny Jacek Laska złoŜył wniosek o 
zmianę Programu Profilaktyki na następnej Sesji, wówczas być moŜe uda się 
przegłosować ten wniosek i wprowadzić dodatkowe zadanie do Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. A powyŜszy wniosek w dniu 
dzisiejszym wycofać. 
 
Jacek Laska – wycofał złoŜony przez siebie wniosek formalny. ZłoŜy ponownie 
wniosek do Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych do rozpatrzenia. Jeśli 
Komisja uzna słuszność jego wniosku prosi o dokonanie zmian w Programie 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2007 r. 
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Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie 
„Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
2007 r.” 
  
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie„Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2007 r.” głosowało - 12 radnych, 
„przeciw”          -   0 radnych, 
„wstrzymało się”        -   2 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe Rada uchwałę podjęła. 
 
Uchwała Nr VI/25/07 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

b) „Gminnego Programu Pr zeciwdziałania Narkomani”, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie „Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomani”. 
 
OPINIE KOMISJI:  
 
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie 
„Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomani”. 
 
Do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono Ŝadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie 
„Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomani”. 
  
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie „Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomani” głosowało - 11 radnych, 
„przeciw”    -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   3 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe Rada uchwałę podjęła. 
 
Uchwała Nr VI/26/07 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

c) zmieniająca Uchwałę Nr XLV/248/06 Rady Miejskiej w śychlinie z dnia            
21 lutego 2006 r. w sprawie przystąpienia Gminy śychlin do 
Stowarzyszenia Rozwoju Gmin „CENTRUM” i przyjęcia Statutu, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
XLV/248/06 Rady Miejskiej w śychlinie z dnia 21 lutego 2006 r. w sprawie 
przystąpienia Gminy śychlin do Stowarzyszenia Rozwoju Gmin „CENTRUM” i 
przyjęcia Statutu. 
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OPINIE KOMISJI:  
 
Krzysztof Graska - Komisja Rozwoju proponuje zmianę do projektu uchwały 
polegającą na zmianie zapisu § 1, a mianowicie: 
„2. Do reprezentacji Gminy śychlin w Stowarzyszeniu, o którym mowa w § 1 

deleguje się Burmistrza Gminy śychlin.” 
 

Krzysztof Stefaniak - Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”) pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLV/248/06 Rady 
Miejskiej w śychlinie z dnia 21 lutego 2006 r. w sprawie przystąpienia Gminy śychlin 
do Stowarzyszenia Rozwoju Gmin „CENTRUM” i przyjęcia Statutu. 
Komisja wnosi o przedstawienie Radnym na Sesji Rady informacji dotyczącej 
Programu „Lider Plus”. 
 

Jacek Laska - Komisja Rolna wnosiła o przedstawienie bliŜszych informacji 
dotyczących uczestnictwa gminy w Stowarzyszeniu Rozwoju Gmin „CETRUM”. 
 
ElŜbieta Tarnowska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie zmiany Uchwały Nr XLV/248/06 Rady Miejskiej w śychlinie z dnia 21 
lutego 2006 r. w sprawie przystąpienia Gminy śychlin do Stowarzyszenia Rozwoju 
Gmin „CENTRUM” i przyjęcia Statutu. 
 
Bogdan Głuszcz – w uchwale mamy powołać członka wspierającego naszą Gminę w 
Stowarzyszeniu. Proponowałby na swoje miejsce jako członka zwyczajnego - Pana 
Burmistrza, aby miał prawo głosu w tym Stowarzyszeniu. 
 
Waldemar Kardasz – radca prawny – powołanie członków zwyczajnym do 
Stowarzyszenia było dokonane w drodze odrębnej uchwały. Na Sesji mamy dokonać 
wyboru członka wspierającego, na którego Burmistrz proponuje Pana Waldemara 
Bartochowskiego. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu zmieniającej Uchwałę Nr 
XLV/248/06 Rady Miejskiej w śychlinie z dnia 21 lutego 2006 r. w sprawie 
przystąpienia Gminy śychlin do Stowarzyszenia Rozwoju Gmin „CENTRUM” i 
przyjęcia Statutu. 
  
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmieniającej Uchwałę Nr XLV/248/06 
Rady Miejskiej w śychlinie z dnia 21 lutego 2006 r. w sprawie przystąpienia Gminy 
śychlin do Stowarzyszenia Rozwoju Gmin „CENTRUM” i przyjęcia Statutu 
głosowało  - 11 radnych, 
„przeciw”   -   1 radny, 
„wstrzymało się” -   2 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe Rada uchwałę podjęła. 
 
Uchwała Nr VI/27/07 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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d) zmieniająca Uchwałę Nr 114/XXIII/2000 Rady Gminy i Miasta śychlin z 
dnia 24 lutego 2000 r. w sprawie opłat za przewozy gminnym 
transportem zbiorowym na terenie Gminy i Miasta śychlin. 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
114/XXIII/2000 Rady Gminy i Miasta śychlin z dnia 24 lutego 2000 r. w sprawie 
opłat za przewozy gminnym transportem zbiorowym na terenie Gminy i Miasta 
śychlin. 
 
OPINIE KOMISJI:  
 
Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”) i Oświaty pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 114/XXIII/2000 Rady Gminy i Miasta śychlin z 
dnia 24 lutego 2000 r. w sprawie opłat za przewozy gminnym transportem zbiorowym 
na terenie Gminy i Miasta śychlin, wnosząc o zwiększenie wysokości opłat za 
przejazd bez waŜnego biletu do 60 zł. 
Komisja Rewizyjna wnosi, aby w autobusach była umieszczona informacja o 
prawach i obowiązkach podróŜujących autobusami (tzw. Regulamin prawa i 
obowiązków). 
 
Komisja Rozwoju (3 głosami „za”) i Komisja Rolna pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 114/XXIII/2000 Rady Gminy i Miasta 
śychlin z dnia 24 lutego 2000 r. w sprawie opłat za przewozy gminnym transportem 
zbiorowym na terenie Gminy i Miasta śychlin. 
 
Bogdan Głuszcz – uwaŜa, Ŝe wysokość kary za brak biletu tj. 150 zł jest 
zdecydowanie za wysoka. Wyobraźmy sobie emeryta, który zapomniałby legitymacji i 
miałby zapłacić karę w wysokości 150 zł. UwaŜa, Ŝe wysokość kary naleŜy 
dostosować do realiów naszej gminy. 
 
Marek Jabłoński – Dyrektor ZGK  – celowo kontrole biletów są z zewnątrz, gdyŜ 
kontrolerzy ci oprócz sprawdzania biletów, sprawdzają równieŜ pracę kierowców. Co 
miesiąc dostaje raport o tym, jak są ustawione kasowniki, na ilu przystankach ile osób 
wsiada itd. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania wysokości opłaty za przejazd 
bez waŜnego biletu w sposób wykluczający się. 
 
Za ustaleniem opłaty za przejazd bez waŜnego biletu w wysokości 150 zł, zgodnie z 
propozycją Burmistrza głosowało  - 5 radnych, 
Za ustaleniem opłaty za przejazd bez waŜnego biletu w wysokości 60 zł, zgodnie z 
propozycją Komisji głosowało  - 8 radnych, 
„wstrzymało się”    - 1 radny. 
   
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe Rada przyjęła stawkę opłaty za przejazd bez 
waŜnego biletu w wysokości 60 zł i przystąpiła do podjęcia projektu uchwały 
zmieniającej Uchwałę Nr 114/XXIII/2000 Rady Gminy i Miasta śychlin z dnia 24 
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lutego 2000 r. w sprawie opłat za przewozy gminnym transportem zbiorowym na 
terenie Gminy i Miasta śychlin. 
  
Za podjęciem projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 114/XXIII/2000 Rady 
Gminy i Miasta śychlin z dnia 24 lutego 2000 r. w sprawie opłat za przewozy 
gminnym transportem zbiorowym na terenie Gminy i Miasta śychlin  
głosowało  - 11 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   3 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe Rada uchwałę podjęła. 
 
Uchwała Nr VI/28/07 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Do p-tu 5. Informacja z pracy Burmistrza Gminy śychlin za okres od 2 grudnia 
2006 r. do 20 lutego 2007 r. 
 
Do informacji z pracy Burmistrza Gminy śychlin za okres od 2 grudnia 2006 r. do 20 
lutego 2007 r. nie zgłoszono Ŝadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe Rada informację z pracy Burmistrza przyjęła 
do wiadomości. 
 
Informacja z pracy Burmistrza Gminy śychlin za okres od 2 grudnia 2006 r. do 20 
lutego 2007 r. stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Do p-tu 6. Odpowiedzi na zapytania. 
 
W większości Burmistrz udzielił odpowiedzi na zapytania w punkcie 2. Zapytania i 
wolne wnioski. 
 
Robert Stasiak – Wiceprzewodniczący Rady – odpowiedział na zapytanie Radnego 
Bogdana Głuszcza – wybór formy komunikowania się ze społeczeństwem, z 
wyborcami naleŜy do niego. Wybrał formę elektroniczną, ale nie tylko. 
PoniewaŜ opinie na forum są jego osobistymi opiniami, nie jakiejkolwiek Komisji i 
wypływają z jego wewnętrznego przekonania. 
Uwzględniony jest na forum tryb przypuszczający, na który nie przeprowadzał 
Ŝadnego postępowania dowodowego, bo nie uznał tego za stosowne. 
Dlaczego taka opinia? Dlatego, Ŝe w momencie, gdy było posiedzenie wszystkich 
Komisji odnośnie projektu uchwały budŜetowej, Komisje w swoich protokołach 
napisały, Ŝe zgadzają się z wnioskami wypracowanymi przez Komisję Rozwoju 
Gospodarczego i BudŜetu, czego dziś na Sesji nie było widać. 
Takich przykładów mógłby podać wiele. Na przykład dochodzi na korytarzu ktoś z 
radnych i mówi: „Nie masz co sobie głowy zawracać, bo i tak Ci to nie przejdzie”. Ma 
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swoje zdanie i nie będzie ulegał wpływom innych, uwaŜa Ŝe kaŜdy powinien 
odpowiadać za siebie i głosować według swojego uznania.    
 
Krzysztof Stefaniak – kaŜdy z nas ma prawo do formułowania swoich opinii, tez, 
załoŜeń. Komisja Rewizyjna podczas rozmów z Komisją BudŜetu formułowała taką 
opinię i takie wnioski, Ŝe Komisja Rewizyjna poprze kaŜdą zmianę budŜetu, o ile 
Komisja BudŜetu dojdzie do kompromisu z Panem Burmistrzem. 
Ten budŜet będzie realizował Burmistrz i to on będzie odpowiadał przed Radą, przed 
Regionalną Izbą Obrachunkową i przed społeczeństwem.  
Komisja Rewizyjna zaakceptuje kaŜdą zmianę, kaŜdą propozycję, jeśli Komisja 
BudŜetu zawrze z Burmistrzem kompromis. To jest warunek podstawowy. 
 
 
Do p-tu 7. Sprawy róŜne. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania wniosku formalnego 
zgłoszonego przez Radnego Andrzeja Szymańskiego dotyczącego stałej zmiany w 
porządku obrad polegającej na tym, aby zaraz po punkcie „2. Zapytania i wolne 
wnioski” wprowadzić punkt „Odpowiedzi na zapytania”, który znajduje się pod koniec 
Sesji. 
 
Bogdan Głuszcz – uwaŜa, Ŝe ten wniosek jest niezasadny, i tak odpowiedzi udzielane 
są zaraz po zapytaniach, a w przypadku, gdy odpowiedź wymaga przygotowania 
materiałów, wówczas pracownicy Referatów mają moŜliwość w trakcie trwania Sesji 
przygotować odpowiedź i wówczas Burmistrz udziela takiej odpowiedzi pod koniec 
Sesji, a więc w punkcie „Odpowiedzi na zapytania”.  
 
Waldemar Kardasz – w przypadku, gdyby odpowiedzi nie moŜna było udzielić zaraz 
po zapytaniach, Burmistrz musiałby udzielić odpowiedzi typu, Ŝe dana osoba otrzyma 
odpowiedź na piśmie w ciągu 14 dni.  
Jest wiele przypadków, gdzie odpowiedź moŜna przygotować na koniec Sesji Rady i 
wówczas osoba zgłaszająca zapytanie uzyskuje odpowiedź tego samego dnia. 
 
Andrzej Szymański – podtrzymuje swój wniosek, chce aby to spowodowało 
usprawnienie pracy Rady. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania wniosku formalnego. 
 
Za wnioskiem formalnym zgłoszonym przez Radnego Andrzeja Szymańskiego 
dotyczącym stałej zmiany w porządku obrad polegającej na tym, aby zaraz po punkcie 
„2. Zapytania i wolne wnioski” wprowadzić punkt „Odpowiedzi na zapytania 
głosowało  - 4 radnych, 
„przeciw”  - 9 przeciw, 
„wstrzymało się” - 1 radny. 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek formalny nie został przyjęty przez 
Radę. 
Następnie poinformowała, Ŝe Komisja Rewizyjna wniosła wniosek o wykonania dla 
wszystkich Radnych legitymacji. Radni korzystający z przejazdów komunikacji 
miejskiej będą mogli się okazać legitymacją do korzystania z ulgowych biletów. 
 
Bogdan Głuszcz – zgłaszając wniosek o wykonanie legitymacji przekazał wzór, który 
naleŜy przerobić na potrzeby naszej Rady. Prosiłby o wykonanie legitymacji o takim 
wzorcu. 
 
Przewodnicząca Rady rozumie, Ŝe otrzymuje upowaŜnienie do wykonania 
legitymacji wspólnie z Komisją Rewizyjną.  
Na komisjach Radni zostali zapoznani z wnioskiem ZHP, jaki wpłynął do Rady o 
nadanie tytułu „Honorowy Obywatel Gminy śychlin” Panu Ludwikowi Zalewskiemu. 
ZłoŜyła wniosek o umieszczenie w porządku następnej Sesji Rady uchwały w sprawie 
nadania tytułu „Honorowego Obywatela Gminy śychlin” i poprosiła o przegłosowanie 
tego wniosku. 
 
Za wnioskiem Przewodniczącej Rady dotyczącym umieszczenia w porządku obrad 
następnej Sesji projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowego Obywatela 
Gminy śychlin” głosowało - 14 radnych, 
„przeciw’    -   0 radnych, 
„wstrzymało się”   -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek został przez Radę przyjęty. 
 
Andrzej Szymański – uwaŜa, Ŝe naleŜy się zastanowić nad tym, iŜ być moŜe więcej 
osobom naleŜałoby przyznać taki tytuł Honorowego Obywatela. Wówczas wręczenie 
tego tytułu odbyłoby się na specjalnym uroczystym spotkaniu. 
 
Bogdan Głuszcz – w swoich zasobach mamy jeszcze kilka Medali 600-lecia, które to 
przyznaje Kapituła, która składa się z Burmistrza, Przewodniczących Komisji.  
 
Robert Stasiak – nadanie Honorowego Obywatelstwa jest bardziej nobilitujące niŜ 
nadanie Medalu 600-lecia. Byłby za tym, aby takie osoby do Honorowego 
Obywatelstwa wytypować, jednak naleŜy do tego podchodzić ostroŜnie, nie 
przesadzać z tym tytułem. Jest to tytuł dla szczególnie zasłuŜonych mieszkańców 
naszej gminy. 
 
Przewodnicząca Rady – poinformowała, iŜ jedną z osób, która otrzymała tytuł: 
„Honorowego Obywatela Gminy” jest Jego Świątobliwość Jan Paweł II. 
 
Grzegorz Ambroziak – jest to tak szczególny tytuł, iŜ do jego przyznawania 
naleŜałoby określić pewne kryteria, jakimi naleŜałoby się kierować. 
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Przewodnicząca Rady odczytała pismo sołtysów o zwiększenie wysokości diety za 
udział w Sesjach Rady do 50 zł. 
 
Bogdan Głuszcz – uwaŜa, Ŝe naleŜy się nad tym zastanowić, ale nie w dniu 
dzisiejszym, tylko przy opracowywaniu projektu budŜetu na kolejny rok, a więc w 
miesiącu wrześniu. 
 
Przewodnicząca Rady przypomniała radnym o obowiązku złoŜenia oświadczeń o 
stanie majątkowym do 30 kwietnia br. według stanu na dzień 31 grudnia 2006 r. 
Oświadczenia naleŜy składać w dwóch egzemplarzach wraz z kopią PIT-u, jaki 
zostanie złoŜony do Urzędu Skarbowego. 
 
Andrzej Szymański – uwaŜa, Ŝe na Sesje powinno być zapraszanych duŜo więcej 
osób, przedstawicieli pracodawców itp. 
 
Przewodnicząca Rady – ogłoszenia o Sesji wywieszane są na słupach 
ogłoszeniowych, tablicy Urzędu Gminy. 
 
Józef Kowalski – „tu na tej Sesji padło takie stwierdzenie, Ŝe po co szukać 
alkoholików, jak tu radni sami kupili głosy za jakieś tam drobne ćwiarteczki wódki, Ŝe 
kupowali sobie głosy. Chciałbym się spytać Pana Szymańskiego, jeŜeli są na tej sali i 
wie, ma takie informacje, chciałby się dowiedzieć kto jest tym radnym, kto kupował te 
głosy za alkohol?” 
Na poprzedniej Sesji w formie półsłówek ponownie Pan Radny Szymański stwierdził, 
Ŝe większość tu radnych sprzedała się, ma na to dowody. 
„Niech Pan Szymański udowodni mi, Ŝe ja komukolwiek, kiedykolwiek się 
sprzedałem, ja tutaj ma swoich wyborców, tu na sali i obiecuję Wam, Ŝe jeŜeli jest coś 
takiego, Ŝe ja sprzedałem się kiedykolwiek, to ja rezygnuję z mandatu. JeŜeli nie, to ja 
Pana Szymańskiego pociągnę do odpowiedzialności.”  
Nie moŜe tak być, Ŝe mówi się co chce i zostaje to bez echa. 
 
Przewodnicząca Rady – prosi wszystkich Radnych o wywaŜanie swoich wypowiedzi. 
Nie Ŝyczy sobie takich sytuacji na Sesji. 
 
 
Do p-tu 8. Przyjęcie Protokołu Nr V/07 z dnia 31 stycznia 2007 r. 
 
Do przedłoŜonego protokołu nie zgłoszono Ŝadnych uwag. 
 
 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia Protokołu Nr V/07 z dnia 31 stycznia 
2007 r.  
 
Za przyjęciem Protokołu Nr V/07 z dnia 31 stycznia 2007 r.  
głosowało  - 14 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych,  
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę. 
 
 
Do p-tu 9. Zakończenie obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym za udział w Sesji Rady.  
 
Zamknęła VI Sesję Rady Miejskiej w śychlinie. 
 
 

Przewodnicząca Rady 
 
  /-/ Zofia Pilarska 

 
 
Protokolant: 
 
M. CharąŜka 
 
 


